
 

Podgorica, 3.septembar 2011.  

ŠKOLUJU SE ZA ČEKAJE A BIROU RADA 

Centar za građansko obrazovanje (CGO) izražava ozbiljnu zabrinutost zbog 

najavljenog smanjenja procenta učešća u finansiranju pripravničkih plata od strane 

Ministarstva rada i socijalnog staranja, sa 80% na 60%. Posljedice takve odluke će se 

negativno odraziti na mlade obrazovane ljude, koji treba da budu motor daljeg razvoja 

našeg društva, i njihov profesionalni angažman. 

CGO u kontinuitetu upozorava na neusklađenost upisnih politika UCG i privatnih 

univerziteta i tržišta rada, što je dovelo do hiperprodukcije visokoškolaca, koje naše 

tržište ne može apsorbovati. Podsjećanja radi, u evidenciji Zavoda za zapošljavanje u 

Crnoj Gori trenutno je više od 4000 mladih sa diplomom fakulteta, bez radnog staža, 

ali i bez izgledne perspektive za mogućnost zapošljenja. Na UCG 2010/11. studira 

ukupno 17.756 studenata, od čega je 5.156 na završnim godinama, dok je u školskoj 

2011/2012 upisano više od 6.000 novih studenata. Tome treba dodati i ne mali broj 

studenata na privatnim univerzitetima. Država za sada ne pokazuje da ovo identifikuje 

kao problem niti sljedstevno tome nudi rješenje za ovakvu situaciju. 

Izmijenjena upisna politika znatno je olakšala mogućnost upisa srednjoškolaca/ki na 

fakultete. Ukidanje polaganja prijemnih testova, kao i snižavanje kriterijuma za upis 

na fakultet, doveli su do toga da posljednjih godina gotovo svi/e srednjoškolci/ke 

upisuju fakultete Primjetna je i tendencija da se jako veliki broj učenika/ca srednjih 

stručnih škola, poput medicinske škole, kasnije u toku školovanja odlučuju za 

fakultete iz oblasti društvenih nauka (poput prava, ekonomije i političkih nauka), dok 

potražnja za ovim kadrovima na tržištu rada gotovo ne postoji. 

Po podacima Zavoda za zapošljavanje, u posljednjih 10 godina broj upisanih 

studenata se povećao za 2,5 puta, tj. sa 8.333 na 21.199, što bez adekvatne upisne 

politike i bez usklađenosti sa tržištem rada umjesto pozitivnog podatka predstavlja 

zvono za uzbunu. U ovom trenutku, diplomci teško mogu do posla a poražavajuća je 

činjenica da nemaju priliku ni da odrade pripravnički staž.  Odgovor nadležnih na 
ovu situaciju je destimulisanje poslodavaca kroz smanjenje učešća u 
finansiranju pripravničkih plata što je neprimjereno, neodgovorno i neozbiljno. 

Nemoguće je očekivati da će tržište rada samo od sebe regulisati ponudu i tražnju, te 

pozivamo Ministarstvo prosvjete, kao i Ministarstvo rada i socijalnog staranja da 

ovom pitanju pristupe ozbiljno i blagovremeno, kako bi se izbjegla situacija da se 

mladi školuju za čekanje na birou rada. 
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